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Zo’n dertig leden van de sectie Hymenoptera  
ontmoetten elkaar via zoom. We werden vergast op 
drie verschillende, leuke lezingen, die ons van de 
vijgenwespen in Panama tot de cicadendoders in 
Nederland voerden.  
Lisette van Kolfschoten, doet onderzoek naar de 
bestuiving van vijgen in Panama. Ze vertelde ons hoe 
ongeveer 850 soorten vijgen worden bestoven door 
ongeveer evenveel wespensoorten en dat de bloemen 
van de vijgen aan de binnenkant van de vijg zitten,  
waar het hele proces van bestuiving zich dan ook 
afspeelt. Vrouwtjes komen met wat stuifmeel van een  
andere vijgenboom binnenin de vijg, bestuiven de vijg 
en leggen er eitjes in. Daar komen mannetjes uit die de 
vrouwtjes bevruchten, welke dan de vijg verlaten en  
die zich héél ver kunnen laten meevoeren (tussen 10  
en wel 170 km.) op de luchtstromen op zoek naar een  
volgende vijgenboom. 

 
Erik van de Spek vertelde over het terreinbeheer voor 
met name wilde bijen, waarbij je kunt denken aan strak 
gemaaide terreinen iets anders beheren zodat 
tenminste de klavers kunnen bloeien. Ook raadde hij  
aan bij het knotten van de wilgen 1:3 te knotten. 
Verder vertelde hij iets over het beheer van de 
zandkuil van Texel, waarbij een fout gemaakt was om  
het terrein af te sluiten waardoor het verruigde. Wat 
echter met vrijwilligerswerk langzaam aan weer 
hersteld is in een staat en met het aantal soorten zoals 
die ook al door Jac P. Thijsse beschreven werd.  
Tevens vertelde Erik over een project dat hij samen  
met de Bijenkorf uitvoert. Op diverse plekken in 
Nederland worden nu samen met de mensen die voor 
de bijenkorf werken e.a. vrijwilligers projecten 
georganiseerd ten gunste van de bijen. 

 
Flor Rhebergen gaf een mooie uitleg en liet met fraaie 
tekeningen de veldkenmerken de revue passeren 
waaraan je cicadendoders kunt herkennen. Daarbij 
deed hij het voorkomen alsof het werkelijk een eitje 
zou zijn om deze met behulp van de genoemde 
kenmerken daadwerkelijk te kunnen herkennen. Dus 
ik hoop dat het iedereen inspireert om vaker naar deze 
dieren te gaan zoeken, wat ook wenselijk is aangezien 
een update van de  gegevens over de verspreiding van 
deze groep voorhanden is. 
Het minisymposium is opgenomen en zal ook later 
beschikbaar zijn, dus je kunt het later nog eens op je 
gemak terug kijken.  




